



HEALTH INSPECTOR AT WESTON RESTAURANT, CITY OF TORONTO, ONTARIO

UNE INSPECTION DU RESTAURANT WESTON, ANCIENNE DE LA VILLE DE TORONTO

PUBLIC HEALTH INSPECTORS LES INSPECTEURS EN SANTÉ PUBLIQUE

Over the past century, public health inspectors have worked diligently to prevent and control the incidence of foodborne illness across Canada. At the local level, public health inspectors conduct regular compliance inspections of retail food premises, investigate reported foodborne illnesses, address public complaints, monitor food recalls, and educate facility operators and the general public.

Au cours du dernier siècle, les inspecteurs en santé publique ont travaillé diligemment afin de prévenir et de contrôler, le cas échéant, les éclosions de maladies d'origine alimentaire au Canada. À l'échelle locale, les inspecteurs en santé publique sont chargés d'appliquer la réglementation provinciale et municipale en procédant régulièrement à des inspections de conformité des établissements de vente d'aliments au détail, en faisant enquête au sujet de cas de maladies d'origine alimentaire qui leur sont signalés, en traitant les plaintes du public, en surveillant l'exécution des rappels de produits alimentaires, et en sensibilisant les exploitants et la population en général.



LARRY LYNCHOWD AND HIS PUBLIC HEALTH INSPECTOR COLLEAGUES (TORONTO, ONT.)

INSPECTEURS EN SANTÉ PUBLIQUE LARRY LYNCHOWD ET SES COLLÈGES (TORONTO, ONT.)



TOP: DURHAM STREET, 1915 (TORONTO, ONT.)

CENTRE: SCANDINAVIC PUBLIC HEALTH INSPECTOR (TORONTO, ONT.)

BOTTOM: STUDENTS IN THE PUBLIC HEALTH INSPECTORS COURSE, SASK., 1955 (TORONTO, ONT.)

IMAGE DU HAUT : LA RUE DURHAM EN 1915 (TORONTO, ONT.)

IMAGE DU CENTRE : LE GRAND PÈRE DES INSPECTEURS EN SANTÉ PUBLIQUE (TORONTO, ONT.)

IMAGE DU BAS : DES ÉTUDIANTS SUIVANT DE LA FORMATION POUR DEVENIR INSPECTEUR EN SANTÉ PUBLIQUE, SASK., 1955 (TORONTO, ONT.)

THEY FOUGHT THE GOOD FIGHT | ILS ONT MENE LE BON COMBAT



ARTHUR DUGASIE
Arthur Dugasie of Lachine, Quebec became the first person to receive the Certificate in Sanitary Inspection (Canada). He received his Certificate in October, 1935. Born in 1896, he began his public health career in 1914 with the Lachine Hygiene Department and obtained official qualifications in Milk Testing and Plumbing (The South, Montreal, 1926).



ALEX CROSS
Alex Cross started a two-year apprenticeship in 1923 as a pipefitter with the Canadian National Railways and through education and experience, became District Inspector of the Winnipeg Health Department in 1931 and eventually Assistant Chief of the Department. Mr. Cross was a charter member of the Canadian Institute of Sanitary Inspectors and in honour of his lifetime contribution, the Institute named the Alex Cross Award to his personal memory. "A member who had displayed 'The Highest Standard of Professional Practice in the Field of Environmental Health in Canada,'" (The South, Montreal, 1967) reported by Alex Cross.



LEN HIEBERT
Len Hiebert received his Certificate in Sanitary Inspection No. 369 in 1948 and began a long and dedicated career in public health. Mr. Hiebert believed that a public health inspector was a 24-hour-a-day professional and his motto was, "We'll keep you healthy till you die." He served as a chief inspector in several communities in British Columbia and in 1971, he became editor of CPHI's national publication, one which he became a notable "top-down editor".
On décembre 4 M. Len Hiebert la maîtrise 369 à titre d'inspecteur sanitaire et il commence alors une carrière longue et fructueuse en santé publique. M. Hiebert estimait que le travail d'un inspecteur sanitaire ne pouvait connaître aucun repos, et il avait pour devise « on va vous garder en santé, même si vous devez en mourir ». Il a été inspecteur sanitaire en chef dans plusieurs communautés en Colombie-Britannique et en 1971, est nommé éditeur en chef de la revue nationale publique par l'ICSPH pour laquelle il devient un véritable « homme-orchestre ». (The South, Montreal, 1967) rapporté par le compositeur de l'histoire publique, 2003.